


1300 
FİİLİ KATILIM

16 OTURUM
31 KONUŞMACI

B2B’YE
STANTLI VE BİLETLİ KATILAN 

200’E YAKIN FİRMA

YÜZLERCE GLOBAL MARKAYI 
TEMSİL EDEN 

50’NİN ÜZERİNDE 

ALIM OFİSİ

1500 B2B 
İŞ GÖRÜŞMESİ



İZLEMEK İÇİN TIKLAYIN16. İSTANBUL HAZIR GİYİM KONFERANSI KONUŞMACI ÖZETLERİ

AÇILIŞ OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=tfgEldxJqRs


Ramazan Kaya, TGSD Başkanı :
“Hazır giyim sektörü yoluna dönüşerek devam edecek”

● Türkiye’nin en çok ihracat yapan ilk üç sektöründen biri olarak, Cumhuriyetimizin ilk 100 yılında 
yaptığımız toplam 406 milyar dolar ihracat ile gurur duyuyoruz.
 Hazır giyim sektörü için dördüncü dönüşüm dönemi kapıyı çaldı. Salgının, savaşların, iklim değişikliği-
nin, yeni nesillerin alışkanlıklarının etkisi ile yeni dönemde hiçbir şey eskisi gibi olmayacak. 

● Biz Türk hazır giyim sektörü için ‘dönüşerek devam’ etmenin kaçınılmaz olduğunun farkındayız. 
Dolayısıyla bu yolculuğa çıkmaya son derece hazır ve kararlıyız. 

● Bu yeni dönemde pazarı daha çok sayıda ve farklı özelliklere, farklı taleplere sahip alıcılar domine 
edecek. Bunların önemli bir bölümü de yavaş modanın oyuncuları olacak. Yavaş moda giderek hızlı modanın 
yerini alacak, hızlı moda da kendini sürdürülebilirlik odaklı dönüştürecek. 

● Dönüşüm sürecinde başarılı olmak için zihinlerimizde koyduğumuz duvarları yıkacağız. Yönetim 
süreçlerimizden organizasyon yapılarımıza, insan kaynağımızdan tedarik ağımıza, Ar-Ge, tasarımdan pazarla-
maya esnek bir yapıya kavuşmamız gerekiyor. 

● İşletmelerimizde bundan sonraki yatırımları adet artırmak için değil, değer artırmak için yapacağız. 
Hızımızı, lojistik yetkinliklerimizi, pazar ve ürün çeşitliliklerimizi daha da artıracağız. 

Cem Altan, Uluslararası Giyim Federasyonu Başkanı & TGSD Konferans Komitesi Lideri :
“Sürdürülebilirlik bir hedef değil, sonsuz bir yolculuk”

● 2030, 2040 ve 2050… Bunlar tekstil ve hazır giyim sektörleri olarak pek çok sınavdan geçeceğimiz yıllar. 
AB ve üye devletler 2030 yılına kadar sera gazı salımlarını 1990 yılına göre yüzde 55 azaltacaklarını taahhüt 
etti. 2040 yılında bu oran yüzde 90 olacak, 2050’de ise karbon nötr olunması hedefleniyor.

● Bu hedeflere ulaşmak için çiftçisinden iplikçisine, kumaşçısından hazır giyim üreticisine, markalardan 
tüketicisine her kesimin birlikte uyum içinde çalışması gerekiyor. Çünkü uzun süredir ürettiğimiz sera gazı 
salınımı artık kabul edilemez seviyelere ulaştı. 

● Suyun korunması, enerji tasarrufu, fosilden üretilen enerjinin kısıtlanarak yenilenebilir enerji kaynakla-
rının kullanılması, geri dönüştürülebilir materyaller, plastik kullanımının sonlandırılması gibi sürdürülebilirli-
ğin temellerini oluşturan faktörleri hepimizin bilincine yerleştirme zamanı geldi. Bu bilinçle hareket ettiğimiz 
zaman dönüşümün gerçekleşmesi daha da kolay olacak. 

● Sağlıklı bir gezegende, herkes için onurlu ve fırsatlarla dolu bir dünya için yola çıkarken, mevcut krizin 
ötesine bakmalı ve hedeflerimizi yüksek tutmalıyız. Bu bağlamda sektörümüzde sürdürülebilir modayı 
sadece bir trend değil daha iyi bir gelecek için alışkanlık haline getirmeliyiz. 

Mustafa Gültepe, TİM & İHKİB Başkanı:
“Avrupalı iş ortaklarımız ile sürdürebilirliği sağlayacak mekanizmalar geliştirmeliyiz”

● İstanbul'u moda merkezi, Anadolu'yu üretim üssü yapmak için çalışıyoruz. Bütün stratejilerimizi hazır 
giyimde 40 milyar dolar, tekstilde 20 milyar dolar ihracat hedefine göre kurguluyoruz. Toplam 60 milyar 
dolarlık ihracat hedefimize adım adım yürürken, en büyük pazarımızın Avrupa Birliği olması dolayısıyla 
Avrupa Yeşil Mutabakatı ile uyum süreci bizim için kritik öneme sahip. 

● Sürdürebilir üretim ve dijitalleşme konusunda projeler geliştiriyoruz. Avrupa Birliği’nden aldığımız 
fonları sektörümüzü geliştirmek, dijital ve sürdürülebilir üretim kapasitemizi artırmak, markalı üretimi geçişi 
hızlandırmak, küresel rekabetle sanayimizi daha güçlü konuma getirmek için kullanıyoruz.

● Bu süreçte Avrupalı iş ortaklarımız ile daha yakın çalışmak istiyoruz. Sadece üretim değil, iş birliklerin-
de de sürdürebilirliği sağlayacak mekanizmalar geliştirmeliyiz. Entegre üretim altyapımız, üretimde marka 
olma kimliğimiz, uyum gücümüz, coğrafi yakınlığımızla büyük bir potansiyeli barındırıyoruz. Özellikle coğrafi 
yakınlığımız, lojistik süreçlerinde karbon ayak izinin azaltılması için de avantaj sağlıyor.

Ahmet Öksüz, İTHİB Yönetim Kurulu Başkanı: 
“Dünyamızı korumak için sektörümüzün oynadığı kritik rolün farkındayız”

● Tekstil ve hazır giyim sektörleri birbirinin ayrılmaz birer parçası. Bu güçlü birlikteliğin sonucu olarak 
Türkiye’yi dünyanın en önemli tedarikçilerinden biri konumuna yükselten sektörlerimiz, yılda 80 milyar dolar 
üretim değerine sahip ve 2 milyonun üzerinde istihdam yaratıyor. 

● Sürdürülebilirlik kavramının temelleri yaklaşık 50 yıl önce atıldı. Aradan geçen yarım asırda sürdürüle-
bilirlikle ilgili adım atan değil, koşarak ilerleyen, odak noktasına gelecek kuşakları koyan bir sektör olduk.

● Bizler sanayiciler olarak bu alanda ciddi yatırımlar yapmaktayız. Ancak sorumluluk tek taraflı olmama-
lı. Denetim yorgunluğu ve yeşil aklama ile de hep birlikte mücadele etmeliyiz. Sürdürülebilirlikle ilgili uygula-
nabilir hedef belirleme noktasında küresel markalarla entegrasyon içerisinde çalışmalıyız.
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CUMHURİYETİN İKİNCİ 
YÜZYILINDA HAZIR GİYİM 

SEKTÖRÜNDE YENİ HEDEFLER 

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=EaZg8Iz_OL4


Sanem Dikmen, TGSD Başkanı :
“Bizim bu sektörden vazgeçmeye niyetimiz yok”

● Cumhuriyetin ilk yıllarında Türkiye’nin kalkınması ve toplumun refah düzeyinin artması için en önemli 
unsurlardan biri fabrikalardı. Yalnızca üretimle kalmayıp kurulduğu bölgenin çehresini de değiştiren, 
Atatürk’ün söylediği gibi hepsi birer kale olan fabrikalar, günümüzde de dönüşüme öncülük ediyor. 

● Üreticilerimiz ve sektörümüz dünyanın içinde bulunduğu koşullardan dolayı zor zamanlardan geçiyor, 
devam edebilmenin mücadelesini veriyor. Ancak kesin olarak şunu söyleyebiliriz: Bizim bu sektörden vazgeç-
meye niyetimiz yok. Hazır giyim sektörü, yarattığı istihdam, üretim ve katma değer ile her zaman önemli 
olmuştur, böyle olmaya da devam edecektir.

● Net döviz girdisi sağlayan ihracatımızın yanında 85 milyon gibi büyük bir nüfusa sahip olan ülkemizin 
tüketimini de iç üretimle karşılayabilir durumdayız. Gıda, barınma, sağlık, eğitim gibi en temel gereksinimleri-
mizden biri olan giyimi kendi içimizde karşılayabilmemiz Türk hazır giyim sektörünün gücünü bir kez daha 
kanıtlıyor. 

● Türk hazır giyim sektörü de pamuktan son mamule uzanan tüm basamaklarda oyunun kurallarını 
belirleyen ve değiştiren bir oyuncu olarak var olmayı sürdürecek. Bunun için de izlenebilirlik, şeffaflık, yeni AB 
düzenlemeleri, geri dönüşüm, döngüsel ekonomi, giyilebilir teknoloji gibi konuları gündemimize almalıyız. 

● Hazır giyim ve tekstil başta AB ülkeleri ve ABD’de olmak üzere gelişmiş ülkelerde stratejik bir sektör 
olarak kabul ediliyor. Bu yaklaşım bizim ülkemiz için de örnek teşkil etmeli. Özel sektör, kamu ve STK iş 
birliğiyle sektörümüzü, firmalarımızı dönüştürerek, global ölçekte güçlü bir Türkiye markası yaratmaya devam 
edeceğiz. 
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Moderatör: Matthijs Crietee, Uluslararası Giyim Federasyonu (IAF) Genel Sekreteri:
“Daha fazla teknolojik çözüm mevcut.”

● Beş yıl önceki bir sürdürülebilirlik konuşmasıyla bugünkü arasında hem çok değişiklikler olduğunu 
hem de pek bir şeyin değişmediğini görebiliriz. En belirgin fark, artan aciliyet duygusudur. Hepimiz bu değişi-
mi hissediyoruz. 

David Quass, VF EMEA Bölgesi Kıdemli Sürdürülebilirlik Direktörü:
“Sadece bildiklerimizi ölçebilir ve etkileyebiliriz.”

● Çözüm yollarının başında yenilenebilir enerjiler geliyor. Farklı yenilenebilir enerji türlerinde, güneşten, 
rüzgar ve hidroelektriğe kadar inanılmaz bir artış görüyoruz. Aynı zamanda, temiz enerji üretiminin artmasın-
dan dolayı maliyetler keskin bir şekilde düşüyor. 

● Büyük dönüşümümüz tedarik zincirimizdeki şeffaflıkla ilgili. Sadece bildiklerimizi ölçebilir ve düzenle-
yebiliriz. Birincil veri, etkimizi anlamamıza ve buna nasıl yanıt vereceğimize ışık tutar. Eğer sürdürülebilirlikte 
ilerleme kaydetmek istiyorsak, data yönetimi ve paylaşım yöntemlerimizi gözden geçirmeliyiz. 

● Yatırımları kimin yapacağını gündeme getirdik. Sorumluluk markaya mı yoksa tedarikçiye mi ait? 
Uzun vadede bunu nasıl yapacağız? Bu sorunların çözümünü bulabilmek için belirli bir sürtünme ve gerginlik 
yaşamamız kaçınılmaz. 

● Neyin eylemi motive ettiğini düşündünüz mü? Tüm motivasyon kaynakları arasında en öne çıkanı 
‘sevgi’dir; ailemize, birbirimize ve gezegenimize duyduğumuz derin sevgidir. Bu yüzden sizden cesaretinizi 
göstermenizi, aktif olmanızı ve korkusuzca markalarla müzakere etmenizi talep ediyorum. 

Dilek Güçlüer, Gelişim Tekstil Pazarlama ve Satış Direktörü: 

● 2012 yılında VF ile çalışmaya başladık ve organik pamuk kullandık. 2016-2018 yılları arasında müşterile-
rimizden herhangi bir talep gelmemesine rağmen sadece BCI pamuğu kullandık ve konvansiyonel pamuk 
kullanmama kararı aldık.

● 2019 yılında The North Face ile %100 geri dönüştürülmüş pamuklu ürünler geliştirmeye başladık ve 
2020 yılında ilk %100 geri dönüştürülmüş pamuklu giysiyi ihraç ettik. 2022 yılında ise rejeneratif pamuklu 
giysilerin ilk sevkiyatını gerçekleştirdik.

● VF ile birlikte çoğu insanın zor olduğunu düşündüğü pek çok deneme yaptık ama birlikte başardık.
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https://www.youtube.com/watch?v=s1DuETn_fRs


Ramazan Kaya, TGSD Başkanı :
“Hazır giyim sektörü yoluna dönüşerek devam edecek”

● Türkiye’nin en çok ihracat yapan ilk üç sektöründen biri olarak, Cumhuriyetimizin ilk 100 yılında 
yaptığımız toplam 406 milyar dolar ihracat ile gurur duyuyoruz.
 Hazır giyim sektörü için dördüncü dönüşüm dönemi kapıyı çaldı. Salgının, savaşların, iklim değişikliği-
nin, yeni nesillerin alışkanlıklarının etkisi ile yeni dönemde hiçbir şey eskisi gibi olmayacak. 

● Biz Türk hazır giyim sektörü için ‘dönüşerek devam’ etmenin kaçınılmaz olduğunun farkındayız. 
Dolayısıyla bu yolculuğa çıkmaya son derece hazır ve kararlıyız. 

● Bu yeni dönemde pazarı daha çok sayıda ve farklı özelliklere, farklı taleplere sahip alıcılar domine 
edecek. Bunların önemli bir bölümü de yavaş modanın oyuncuları olacak. Yavaş moda giderek hızlı modanın 
yerini alacak, hızlı moda da kendini sürdürülebilirlik odaklı dönüştürecek. 

● Dönüşüm sürecinde başarılı olmak için zihinlerimizde koyduğumuz duvarları yıkacağız. Yönetim 
süreçlerimizden organizasyon yapılarımıza, insan kaynağımızdan tedarik ağımıza, Ar-Ge, tasarımdan pazarla-
maya esnek bir yapıya kavuşmamız gerekiyor. 

● İşletmelerimizde bundan sonraki yatırımları adet artırmak için değil, değer artırmak için yapacağız. 
Hızımızı, lojistik yetkinliklerimizi, pazar ve ürün çeşitliliklerimizi daha da artıracağız. 

Cem Altan, Uluslararası Giyim Federasyonu Başkanı & TGSD Konferans Komitesi Lideri :
“Sürdürülebilirlik bir hedef değil, sonsuz bir yolculuk”

● 2030, 2040 ve 2050… Bunlar tekstil ve hazır giyim sektörleri olarak pek çok sınavdan geçeceğimiz yıllar. 
AB ve üye devletler 2030 yılına kadar sera gazı salımlarını 1990 yılına göre yüzde 55 azaltacaklarını taahhüt 
etti. 2040 yılında bu oran yüzde 90 olacak, 2050’de ise karbon nötr olunması hedefleniyor.

● Bu hedeflere ulaşmak için çiftçisinden iplikçisine, kumaşçısından hazır giyim üreticisine, markalardan 
tüketicisine her kesimin birlikte uyum içinde çalışması gerekiyor. Çünkü uzun süredir ürettiğimiz sera gazı 
salınımı artık kabul edilemez seviyelere ulaştı. 

● Suyun korunması, enerji tasarrufu, fosilden üretilen enerjinin kısıtlanarak yenilenebilir enerji kaynakla-
rının kullanılması, geri dönüştürülebilir materyaller, plastik kullanımının sonlandırılması gibi sürdürülebilirli-
ğin temellerini oluşturan faktörleri hepimizin bilincine yerleştirme zamanı geldi. Bu bilinçle hareket ettiğimiz 
zaman dönüşümün gerçekleşmesi daha da kolay olacak. 

● Sağlıklı bir gezegende, herkes için onurlu ve fırsatlarla dolu bir dünya için yola çıkarken, mevcut krizin 
ötesine bakmalı ve hedeflerimizi yüksek tutmalıyız. Bu bağlamda sektörümüzde sürdürülebilir modayı 
sadece bir trend değil daha iyi bir gelecek için alışkanlık haline getirmeliyiz. 

Mustafa Gültepe, TİM & İHKİB Başkanı:
“Avrupalı iş ortaklarımız ile sürdürebilirliği sağlayacak mekanizmalar geliştirmeliyiz”

● İstanbul'u moda merkezi, Anadolu'yu üretim üssü yapmak için çalışıyoruz. Bütün stratejilerimizi hazır 
giyimde 40 milyar dolar, tekstilde 20 milyar dolar ihracat hedefine göre kurguluyoruz. Toplam 60 milyar 
dolarlık ihracat hedefimize adım adım yürürken, en büyük pazarımızın Avrupa Birliği olması dolayısıyla 
Avrupa Yeşil Mutabakatı ile uyum süreci bizim için kritik öneme sahip. 

● Sürdürebilir üretim ve dijitalleşme konusunda projeler geliştiriyoruz. Avrupa Birliği’nden aldığımız 
fonları sektörümüzü geliştirmek, dijital ve sürdürülebilir üretim kapasitemizi artırmak, markalı üretimi geçişi 
hızlandırmak, küresel rekabetle sanayimizi daha güçlü konuma getirmek için kullanıyoruz.

● Bu süreçte Avrupalı iş ortaklarımız ile daha yakın çalışmak istiyoruz. Sadece üretim değil, iş birliklerin-
de de sürdürebilirliği sağlayacak mekanizmalar geliştirmeliyiz. Entegre üretim altyapımız, üretimde marka 
olma kimliğimiz, uyum gücümüz, coğrafi yakınlığımızla büyük bir potansiyeli barındırıyoruz. Özellikle coğrafi 
yakınlığımız, lojistik süreçlerinde karbon ayak izinin azaltılması için de avantaj sağlıyor.

Ahmet Öksüz, İTHİB Yönetim Kurulu Başkanı: 
“Dünyamızı korumak için sektörümüzün oynadığı kritik rolün farkındayız”

● Tekstil ve hazır giyim sektörleri birbirinin ayrılmaz birer parçası. Bu güçlü birlikteliğin sonucu olarak 
Türkiye’yi dünyanın en önemli tedarikçilerinden biri konumuna yükselten sektörlerimiz, yılda 80 milyar dolar 
üretim değerine sahip ve 2 milyonun üzerinde istihdam yaratıyor. 

● Sürdürülebilirlik kavramının temelleri yaklaşık 50 yıl önce atıldı. Aradan geçen yarım asırda sürdürüle-
bilirlikle ilgili adım atan değil, koşarak ilerleyen, odak noktasına gelecek kuşakları koyan bir sektör olduk.

● Bizler sanayiciler olarak bu alanda ciddi yatırımlar yapmaktayız. Ancak sorumluluk tek taraflı olmama-
lı. Denetim yorgunluğu ve yeşil aklama ile de hep birlikte mücadele etmeliyiz. Sürdürülebilirlikle ilgili uygula-
nabilir hedef belirleme noktasında küresel markalarla entegrasyon içerisinde çalışmalıyız.

Moderatör: Dilek Bil, Purpose – Sustainable Ideas Kurucusu : 
“Sorunların çözümü için döngüsel ekonomiye geçmeliyiz”

● Üretim sürecinde sebep olunan su kirliliğinin önüne geçilmesi, enerji verimliliği, kullanılan malzemelerin 
döngüselliği ve atıkların geri dönüşümü sektör için kritik öneme sahip. Bu kapsamda yeni iş modellerine odak-
lanmamız, değer zincirinin her aşamasını sürdürülebilirlik prensipleriyle yönetmemiz ve Avrupa Yeşil Mutabaka-
tı’na uyumlu adımlar atmamız gerekiyor. 

● Bu zamana kadar alışık olduğumuz doğrusal ekonomiden döngüsel ekonomiye geçtiğimiz takdirde 
iklim krizi ve diğer küresel sorunları önlemenin yanı sıra ekonomik faydayı da çoğaltabiliriz.

Özgür Atsan, RE&UP Sürdürülebilir Teknolojiler (SANKO) Döngüsellik & Sürdürülebilir Operasyonlar 
Direktörü :
“Atık giysinin dönüşümünde kalitenin koşulu doğru teknoloji”

● Avrupa’da yılda 10 milyon ton atık giysi ortaya çıkıyor ve bunun yalnızca yüzde 1’i geri dönüştürülüyor. 
Geri dönüştürülebilir malzemelerde en büyük soru işareti ham maddenin kalitesi ancak doğru teknoloji kulla-
nıldığı takdirde kaliteden taviz verilmeden ürün üretilebilir. 

● Atık giysiler içinde çok iyi durumda olan giysiler olduğu gibi hiç kullanılmayacak durumda olanlar da 
var. Bu giysilerin doğru ayrıştırılması gerekiyor. 

● Tekstil sektörünü atık pet şişelerden üretim yapma noktasında ciddi zorluklar bekliyor çünkü bu atık pet 
şişelerin ambalaj sektörü gibi farklı sektörlerden de talipleri var. Bu nedenle tekstilden tekstile dönüşüm gide-
rek daha fazla önem kazanıyor.

DÖNGÜYÜ TAMAMLAMAK: 
TEKSTİLDEN TEKSTİLE YÜKSEK KALİTE 

STANDARTLARINDA GERİ DÖNÜŞÜM
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VERİLERLE GÜÇLENDİRİLMİŞ, 
TASARIMLA İZLENEBİLİR: 
DAHA AKILLI BİR PAMUK 

GELECEĞİNE GÜVENİN
OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY



Stephanie Thiers-Ratcliffe, Cotton Council International Avrupa Markalar ve Perakendeciler Direktörü:
“Her şey tarlada, üreticilerimizle başlar.”

● Her şey veri ve çiftlik seviyesinden itibaren topladığımız bilgiyle ilgili. Sadece gezegeni koruma değil, 
aynı zamanda işçilerin refahını ve güvenli çalışma koşullarını korumak için programımızda on iki kriterimiz 
var.

● Son 30 yılda ABD pamuğu su tüketimini %79 azalttı, ancak 2025'e kadar su kullanımını %18 daha 
azaltma hedefimiz var.

● Pamuğun yüksek su kullanımlı bir ürün olduğu düşünülüyor, gerçekte öyle değil. Amerika'da yetiştiri-
len pamuğun yaklaşık üçte ikisi sadece yağmur suyuyla yetiştiriliyor. Çiftliğimizde uyguladığımız her damla 
suyu takip ediyoruz ve yıl boyunca tarlaya ne kadar su koyduğumuzu tam olarak biliyoruz.
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SELÜLOZİK ELYAFTA İNOVASYON

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=D8xqYCa53jM


Moderatör: Sedef Uncu Akı, Orta Anadolu Direktörü :
“Doğal kaynaklar yerine atıkları kullanmalıyız”

● Doğal kaynakları sıfırdan tüketmektense halihazırda olan atıkları ham madde olarak kullanırsak çok 
daha faydalı bir iş yapmış oluyoruz. 

● Üreticiler fikirleri desteklenmeye odaklansalar da start-up’lardan istedikleri ölçekte ürün alamamaları 
bir engel oluşturuyor. 

İlkşen Dedeoğlu Demiray, Lenzing Türkiye İş Geliştirme Bölüm Müdürü : 
“Zincirin son halkasına kadar herkesin fikrini önemsiyoruz”

● Yeni ve yaratıcı fikirler çok önemli ancak en az onlar kadar önemli olan bu fikirleri ticarileştirip tabana 
yayabilmek ve daha kullanılabilir bile hale getirmek. Lenzing olarak pilot üretim tesislerimiz sayesinde bu 
inovasyonları gerçek hayata taşıyabiliyoruz.

● Ham madde üreticisi olarak çok uzun bir tedarik zinciri olan tekstil sektörünün ilk halkalarından birini 
oluşturuyoruz. Ancak zorlu bir iş yapıyoruz ve en doğru yolu bulmak için bu zincirin son halkası olan tüketicil-
ere kadar herkesin fikrini önemsiyoruz.
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YAPAY ZEKANIN TASARIM VE 
ÜRETİME ETKİSİ 

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=_mfhtQH1bNQ


Leslie Riley, Polytropon Kurucu Ortağı ve CEO’su :
“Yapay zeka trend ve satış tahmininde çok güçlü.”

● Yapay zeka, üretimden tedarik zincirine, denetimden tahmine kadar birçok alanda kullanılıyor. Bu 
teknoloji, tedarikçiden alıcıya kadar olan süreci optimize ediyor ve depolama işlemlerinde de yer buluyor. 
Özellikle depolarda nasıl bağımsız bir şekilde hareket ettiğini ve problemleri nasıl çözdüğünü gözlemleyebil-
irsiniz.

● Bir yapay zekâ, insana benzer yüzler, bedenler, cilt renkleri ve saçlar üretebiliyor. Üretilen bu insanlar 
ve giysiler tamamen dijitaldir ve son derece gerçekçi görünüyor. Sadece yüzler veya insanlar oluşturmakla 
kalmıyor; giysi tasarımı, renk uyumu, boyut, gölgelendirme ve moda trendlerine dayanarak her şeyi 
oluşturabilme yeteneğine sahip.

Özgecan Üstgül, Myth.Ai Kurucu Ortağı ve CEO’su: 
“Generative AI teknolojisini kullanarak, tasarım süreçlerini 3-4 aydan saniyelere ve haftalara indiriyoruz.”

● Yapılan bir araştırmaya göre, çalışanların yüzde 64'ü yaptıkları iş için yeterli enerji ve zaman 
bulamadıklarını belirtiyor. Ayrıca, bu çalışanların yaptıkları işin yüzde 70'ini yapay zeka teknolojilerine devret-
mek istediklerini ifade ediyorlar. Öte yandan, şirket liderleri, yapay zeka teknolojilerini şirketlerinin verimliliğini 
arttırmak amacıyla kullanmayı planladıklarını ve bu süreçte şirketlerinde çalışan sayısında azaltma yapmaya-
caklarını vurguluyorlar.

● Tasarımın en büyük problemi, insan beyni gördüğü bir şeyi kendi yarattı zannediyor aslında ondan 
ilham alıp onun benzerlerini yaratmaya çalışıyor. Buna kolektif bilinç diyoruz. Peki bu kolektif bilince karşı mı 
gelmeliyiz yoksa yaratıcı yapay zeka teknolojileriyle bunu kendi içimizde özümseyip yeni bir şeyler mi yarat-
malıyız?

● Ürettiğim deseni indirdim, bu desen artık benim. Üretilme saatiyle beraber blockchainle bunu 
güvence altına alıyoruz. 

Hailey Tan, Browzwear EMEA Bölgesi Satış Direktörü :
“Dijital dönüşüm spor salonuna gitmeye benzer, bu güçlendirmeniz, eğitmeniz gereken bir kastır.”

● Dijital dönüşüm bir yolculuktur. Bugün taahhüt edip gelecek hafta tamamlayabileceğiniz bir şey 
değildir.

● Yapay zeka ile hazırlanması istediğimiz modelin farklı boyutlarda, büyük bedenler dahil olmak üzere 
büyük bedenlerde olmasını sağlayabiliriz. Hem stüdyoda hem dış mekânda hem farklı yaş grupları farklı etnik 
kökenlerde nasıl görüneceğini görebiliriz. Tüm müşteri demografisi perspektifinden neyin daha iyi satılacağını 
değerlendirebiliriz.

● Eğer internette ilham aldığım bir baskı veya ilham aldığım bir kuş resmi görürsem, onu yapay zeka ile 
ürünüme ekleyebilirim. Bunların hepsi fiziksel örnekler olmadan yapılıyor, dolayısıyla büyük bir stok envanter-
ine çözüm üretmiş oluyoruz. 



İZLEMEK İÇİN TIKLAYIN

SÜRDÜRÜLEBİLİR BİR GELECEK İÇİN 
AKRİLİKTE İNOVASYON

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY
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https://www.youtube.com/watch?v=Yay9Bxzon8s


Ercan Şahin, Aksa Akrilik Pazarlama Müdürü : 
“Tasarım ve kullanım süresi olarak zamandan bağımsız ürünler üretmeliyiz”

● Dünyadaki insanların yüzde 25'inin temiz suya erişimi mümkün değil. Gıda ihtiyacı giderek artarken 
tarımsal araziler gün geçtikçe azalıyor. Ve aldığımız her nefes için ağaçlara ihtiyacımız var. Dolayısıyla 
sürdürülebilirlik adına yaptığımız her eylem, milyonlarca insanı etkileme potansiyeline sahip. 

● Üretim proseslerindeki bariyerleri ortadan kaldıran, tüketici faydasını açığa çıkarma gayretinde olan ve 
doğaya daha duyarlı ürünler üretmeliyiz. 

● Aksa Akrilik olarak hayata geçirdiğimiz döngüsel modeller sayesinde yıllık 214 bin insanın enerji 
ihtiyacı ve 5 milyondan fazla insanın su ihtiyacını karşılayacak kadar tasarruf sağlıyoruz. Aynı zamanda 
atıklarımızı da kimyasal bir ürüne dönüştürüyoruz. 
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İNOVASYON TASARIMI VE 
DÖNÜŞÜM TEKNOLOJİLERİ

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=D3zhAcVr2tA


Kaspar Jansen, Delft University of Technology Profesörü:
“Tekstiller entegre edilmiş sensörlerle vücudumuz hakkında bilgi toplama potansiyeline sahipler.”

● Bir gömlek hayal edin; sizi koruyan, size destek olan, sağlığınızı anında ölçebilen, masanızda çok uzun 
süre oturduğunuz için egzersiz yapmanız gerektiğinde sizi uyarabilen bir gömlek. Tekstiller artık sadece 
koruma sağlamakla kalmıyor, entegre edilmiş sensörlerle vücudumuz hakkında bilgi toplama potansiyeline 
sahipler.

● Sensörlerle birlikte tekstiller kalp ritminiz, zihinsel ve sağlık durumunuz hakkında bilgi sağlayabilir.

● Mevcut elektronikleri vücudumuza eklemek için rahat hale getirmeliyiz, esnek kumaşlara entegre 
etmeliyiz.  

● Kullanım ömrünün sonunda, akıllı tekstillerdeki elektroniği çıkarabilir ve sensörü ayrı tekstili ayrı bir 
şekilde geri dönüştürebilirsiniz.

Merve Aydıner, Invamar Kurucu ve CEO’su:
“IoT sizinle ve diğer elektroniklerle konuşabilir.”

● IoT ürünü ile basit bir teknoloji ürünü arasındaki ana fark, akıllı ürünlerin kullanıcıyla iletişim 
kurabilmesidir. Wi-Fi, bluetooth gibi bağlantılarla, çeşitli teknoloji ürünlerini birbiriyle konuşturabilir, veri 
transferi yapabilir ve buna göre yanıt alabilirsiniz. Standart bir teknoloji ürününde bazı temel sensörler 
bulunurken, bir IoT ürünü tüm çevresini kontrol edebilir. 

● Akıllı bir tekstilin ömrü, içindeki elektronik bileşenlere bağlıdır. Eğer cep telefonunuz üç yıl 
kullanılabiliyorsa, akıllı tekstiliniz de uzun süre dayanabilir. 

● Genellikle tasarım sürecinde önce tekstili ele alır, ardından elektroniği eklemeye odaklanırız. Ancak bu 
yaklaşımın tersi olmalı; öncelikle elektronik bileşenler düşünülmeli, ardından tekstil entegre edilmelidir.

Hans Peter Hiemer, Style3D Assyst Genel Müdürü:
“Dijital bir ekosistemle atığı ve stoğu azaltmak mümkün.”

● Verimli olmak ve kâr elde etmek istiyoruz, aynı zamanda yeni düzenlemelere de uymalıyız. Bu neden-
le hedefimiz, dijital bir ekosistemde sürdürülebilir ve karlı olmanın bir yolunu bulmaktır. Doğal çalışma 
şeklimiz; çok şey yaratmak, çok düşünmek, çok üretmek, çok satmaya çalışmaktır. Bu gelecekte olmayacak. 

● Kumaş ve aksesuar tasarımını teknoloji ile optimize edebiliriz. Amacım, sadece estetik sunmak değil, 
etkili bir çözüm sunmaktır. Bir tasarım oluşturup, onu doğrudan üretim sürecine entegre edebiliriz. 

● Tüketiciler kararını çok hızlı değiştiriyor. Biz de daha hızlı olmalı, daha az hata yapmalıyız. Bu sayede 
verimliliği arttırabiliriz. 

● Ortalama olarak her ürün parçası 30 kilo CO2 üretir. Bir yılda yapılmayan 50.000 parça 1,5 milyon kilo 
CO2 tasarrufu demektir. 

Moderatör: Arzu Kaprol, İnsan İnovasyon Tasarımcısı:

● İşimi, tek fiziksel varlığımız olan bedenlerimizi kuşatmanın bilinci ve sorumluluğuyla, insanın 
inovasyon tasarımı olarak tanımlıyorum. Vücudumuzu koruyacak, yansıtacak ve ona eşlik edecek bir nesne, 
bir kumaş parçası tasarlıyor ve yaratıyoruz. Bu işi daha yüksek bir bilinçle ve teknolojinin yardımıyla daha iyi 
yapabileceğimize inanıyorum.
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TEDARİK ZİNCİRİ DÖNÜŞÜMÜNÜ VE 
GEÇİŞİNİ DESTEKLEYEN 

İNOVASYON VE TEKNOLOJİ

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=pgXNc5PgDOg


Moderatör: Ayşegül Kaya, Genç TGSD Üyesi ve TYH Tekstil Sürdürülebilirlik Yöneticisi

Shahriare Mahmood, Spinnova Kurumsal Sürdürülebilirlik Yöneticisi (CSO) :
“Karbona çok odaklandık. Bir süre sonra sudan çok bahsedeceğimize inanıyorum.”

● Gezegen sınırları bize dikkat etmemiz gereken başka şeyler olduğunu gösteriyor. Harika inovasyonlar 
oldu. Ama sonuçlar çok net değildi. Örneğin, birkaç on yıl önce gelen sentetik lifler, aslında çok güzel 
inovasyonlardı. Ama şu anda bu konuda sorunlar yaşıyoruz.

● Spinnova doğal, biyolojik olarak parçalanabilir, mikroplastik kirliliğe sebep olmayan bir sellülozik liftir. 
Tamamen mekanik olarak üretildiği için kimyasal çözücü içermez ve kimyasal atık oluşturmaz. 

Pernille Bruun, Bestseller Global Tedarik Zinciri ve Malzeme Direktörü :
“Doğada bir şeyi alıp onu kozadan kelebeğe dönüştürmek. Gerçek dönüşüm bu.”

● Sürdürülebilirlik, sadece bir hedef değil, sadece bir yolculuk değil, aynı zamanda gelecekteki 
endüstrimiz ve iş sürekliliğimiz için ön koşul olacak. Sürdürülebilirliği tüm değer zinciri boyunca yaptığımız 
her şeye dahil etmemiz gerekiyor.

● Farklı bir geleceğe hazırlıklı olmamız gerekiyor. Gerçekten kaliteli, doğrulanmış veriye ihtiyacımız var 
ve paylaşmaktan korkmamamız gerekiyor. Ancak farklı bir veri paylaşma seviyesi için hazırlıklı olmamız 
gerekiyor.

● Risk alabilmeli ve stratejik olarak birlikte çalışabilmeliyiz. Sadece tedarikçilerimizle, kumaş fabrika-
larımızla, hammadde tedarikçilerimizle değil, endüstri genelinde, rakip markalarla da çalışmak istiyoruz. 
İlerleyen zamanlarda bunları rakiplerim olarak görmemem gerekiyor. Pazarda hala öyle olsalar da endüstriyi 
ileriye taşıma açısından iş birliği yaptığım partnerler halinde de olmalılar. 
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DENETİM YORGUNLUĞU
OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=TeR5DVex2t4


Avedis Seferian, Worldwide Responsible Accredited Production (WRAP) Başkanı ve CEO’su :
“Tedarikçiler, insan hakları ihlallerinden uzak olduğundan, yasal ve etik bir şekilde faaliyet gösterdiğinden 
emin olmalı.”

● İçinde bulunduğumuz değişken ve öngörülemez ekonomide, marka ve perakendecilerin, düzenleyici-
ler ve yasama organları tarafından neye tabi tutulacağı konusunda gerçekten önemli değişiklikler görüyoruz. 

● Çin’den kayacak olan alıcılar, Türkiye gibi yeni destinasyonlar için eşsiz bir fırsat penceresi yaratıyor. 
Ancak bu avantajdan yararlanmak için, üreticiler marka beklentilerindeki değişikliklerle ilgili özellikle kurum-
sal sosyal sorumluluk konularında sürekli güncel olmalılar.

● Tedarik zincirinizi doğrulamanın zorluğu her zaman var olmuştur. Ve şimdi bu, gönüllülükten zorunlu-
luğa geçiyor. 

Anıl Noyin, Control Union Türkiye Tekstil Sertifikasyon Departman Müdürü :
“Global arenada kabul gören sertifikalar için akredite kuruluşlara başvurulmalı”

● Üreticilerin, Avrupa Birliği’nin 2030-2050 hedeflerini gerçekleştirme noktasında yaptıkları çalışmaların 
doğruluğunu ispatlayacak bir akredite kontrol kuruluşuna ihtiyacı bulunuyor.  

● Alınan belgeler yeni pazarlara ve o ülkelerin regülasyonlarına uygunluğu da gösterir. Üreticiler bu 
değerlendirmeleri kendileri yaptıklarında ise global arenada kabul görmeyebilir.

● Atık sudan karbon emisyonuna veya sosyal uygunluğa kadar her türlü sertifikasyon programıyla ilgili 
hizmet alınabilir. 
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HAZIR GİYİM ÜRETİCİLERİ İÇİN 
TİCARET ŞARTLARININ İYİLEŞTİRİLMESİ

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=9edVmM5usQY


Moderatör:  Matthijs Crietee, Uluslararası Giyim Federasyonu (IAF) Genel Sekreteri:
“Tüm tedarik zinciri için daha iyi iş sonuçları ile daha iyi sürdürülebilirlik sonuçları birbirine bağlı.”

● Satın alma uygulamaları; tedarikçiyi etkileyen sipariş ve teslimatla ilgili alıcının tüm eylemlerini içerir; 
örneğin, planlama, tahminleme, teslimat koşulları, ödeme koşulları, cezalar. Satın alma pratiği ya daha sürdü-
rülebilir bir endüstri için olanak tanıyan bir faktördür ya da tedarik zincirindeki kötü koşullara katkıda bulunan 
bir faktördür.

Andrew Martin, Sustainable Apparel Coalition (SAC) İcra Kurulu Başkan Yardımcısı:
“Doğaya dost bir gelecek yaratmanın arkasında döngüsel ürün tasarımı var.”

● Endüstrimizin önce biyoçeşitlilik ve doğal kaynaklar üzerindeki etkisine bakmamız gerekiyor.  Ve sonra 
tüm çalışanlar için düzgün iş imkanları sağlamalıyız. Tedarik zincirindeki işçiler ve insanlar için adil ve güvenli 
bir yaşamın olmasını garanti etmeliyiz.

● Markalar ve perakendeciler tüm değer zincirleriyle ilişki kurmaya odaklanmadıkça hiçbiri bilime dayalı 
hedeflerine ulaşamayacak. Sorumlu satın alma uygulamaları bu konunun merkezindedir. Sorumlu satın alma 
uygulamaları, çerçeveler oluşturmaya, somut sözleşmeler yaratmaya, davranışı desteklemeye yardımcı olur.

İrem Yanpar Coşdan, Open Supply Hub Paydaş İletişim Müdürü:
“Yüksek kaliteli açık tedarik zinciri verileri çok önemlidir, çünkü bizi birbirimize bağlar ve daha yaşanabilir 
bir dünya için iş birliği yapmamıza olanak sağlar.”

● Yüksek kaliteli tedarik zinciri verilerine ulaşmak ve toplamak çok zordur. Ancak veri olmadan iklim 
krizi, modern kölelik veya ormansızlaşma gibi büyük sorunlarla mücadele etmek imkansızdır. Çözüm için 
şeffaflığa ihtiyacımız var, sorunların arkasındaki gerçek nedeni bilmeden bu sorunları çözemeyiz.

● İş birliğine ihtiyacımız var, çünkü bunlar büyük sorunlardır.

● Firmalar Open Supply Hub’ı pazarlama ve karşılaştırma aracı olarak da kullanıyorlar. Markaların ve 
organizasyonların onlar için yüklediği bilgileri görebilirler ve düzenleyebilirler. Ayrıca sipariş kaçırınca, belirli 
ülkede o markayla çalışan tesisleri hızla görebilir ve kendilerini karşılaştırabilirler.

John Thorbeck, Chainge Capital Yönetim Kurulu Başkanı:
“Günümüzdeki rekabet alanı tedarik zinciri performansıdır.”

● Coğrafya kader değildir. Süreçlerde yapılan inovasyonlar ve veri bilimi hem alıcılar hem de tedarikçiler 
için konumdan daha fazla değer yaratıyor. 

● Üst akış tedarik zinciri/Upstream Supply Chain, organizasyonun tedarikçileriyle ilgili tüm faaliyetleri 
içerir. Alt akış tedarik zinciri/Downstream Supply Chain, üretim sonrası faaliyetleri içerir, yani ürünü nihai 
müşteriye dağıtmakla ilgilidir.

● Bugün moda indirimle satılıyor ve gereksiz envanterimiz ve fazla üretimimiz var, bu da dünyanın dört 
bir yanındaki çöplüklerde ve yakma tesislerinde son buluyor

● Modanın en düşük maliyetli küresel üretimi yerine değer yaratma konusunda alternatif yaklaşım 
nedir? Global tedarikçi topluluğu, daha üretken, daha karlı ve daha sürdürülebilir bir moda endüstrisi yarata-
bilmemiz için bu değer Upstream Value ile sağlanabilir. 

HAZIR GİYİM ÜRETİCİLERİ İÇİN 
TİCARET ŞARTLARININ İYİLEŞTİRİLMESİ
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ABD HAZIR GİYİM 
PAZARINA İHRACAT

OTURUMU

TRANSFORMATIVE 
JOURNEY

https://www.youtube.com/watch?v=F6tfTZ3c0r8


Stephen Lamar Amerikan Hazır Giyim ve Ayakkabı Federasyonu (AAFA) Başkanı:
“Her beş perakendeci ve markanın dördünde geçen yıldan kalan stoklar mevcut.”

● Tedarik zincirinizi ham maddeye kadar olan tüm yoluyla hiç olmadığı kadar iyi bilmeli ve 
anlamalısınız. Bu sayede, doğru malzemelere sahip olduğunuzdan emin olma, üst düzey işçilik uygulamaları, 
karbon ayak izinizi takip etme ve azaltma yöntemleri, daha iyi satın alma uygulamaları, denetim yorgun-
luğunu azaltmak için daha akıllı denetim uygulamaları ve tedarik zincirlerinizde kesinlikle zorla çalıştırma 
veya kısıtlı maddelerin olmaması dahil birçok konuda bilgi sahibi olursunuz.

● Büyük bir tedarik kaymasının ortasındayız. Bir süredir gördüğümüz gibi, ürünlerin nerede yapıldığına 
ve bu ürünlerin girdilerinin nereden geldiğine dair temel değişikliklere tanık oluyoruz. Bu, sadece modayı 
değil birçok sektörü etkiliyor. Bu, en belirgin şekilde Çin'den uzaklaşma olarak karşımıza çıkıyor.
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